
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان در بازدید از آب شیرین کن جزیره هرمز:

آب شیرین کن جدید هرمز تا پایان سال وارد مدار تولید می شود
مدیرعامل شرکت آب و  حسنخاندل/گروهاستانها

news@ naslefarda.net فاضلاب هرمــزگان از
پایان ســاخت سایت 
جدید آب شیرین کن جزیره هرمز در هفته های آینده و تا پیش از 

ایام نوروز با سرمایه گذاری ۵۰۰ میلیارد ریالی خبر داد.
عبدالحمید حمزه پور در بازدید میدانی از مراحل احداث آب شیرین 
کن جدید هرمز با بیان اینکه احداث این آب شیرین کن طبق برنامه 

اولیه باید در مدت ۱۸ ماه احداث می شــد اما با توجه به اهمیت 
تامین آب پایدار و حمایت های استاندار هرمزگان، این زمان به ۵ 
ماه کاهش یافت و با توجه به پیشرفت فیزیکی این پروژه انتظار می 
 رود، آب شیرین کن جدید هرمز تا پایان سال وارد مدار بهره برداری

 شود.
وی با اشاره به اینکه ظرفیت آب شیرین کن فعلی هرمز ۱۵۰۰ متر 
مکعب در شبانه روز است، افزود: با توجه به فصل گردشگری و حجم 

 بالای سفر گردشــگران به هرمز، بعضا با کمبود آب شرب مواجه
می شویم که با هدف پایداری وضعیت آب این شهر، سایت جدید 
با ظرفیت یک هزار متر مکعب پس از اخذ مجوز خرید تضمینی و 

انتخاب سرمایه گذار در حال احداث است.
به گفته مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان، موضوع تامین 
آب پایدار جزیره هرمز مورد تاکید اســتاندار هرمزگان است و در 
این زمینه اقدامات لازم برای تسریع در احداث آب شیرین کن نیز 
صورت گرفته است. حمزه پور همچنین گفت: آب شیرین کن فعلی 
نیز طبق روال گذشته تولید دارد و در روزهای گذشته کاهش تولید 

نیز صورت نگرفته است.
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 تولیدات استراتژیک پالایشگاه 
شازند با قوت تمام، استمرار دارد

رضوانداوودی/گروهاستانها
news@ naslefarda.net

مدیرعامل پالایشگاه شــازند گفت : روند تولیدات 
ارزشمند شرکت استمرار دارد .

رضــا چراغــی مدیرعامل شــرکت پالایش نفت 
امام خمینی )ره( شــازند با اشــاره به بروز حادثه 
آتش سوزی در واحد آیزوماکس بیان داشت: علیرغم 
وقوع آتش ســوزی در این واحد، بــا تلاش های 
بــه موقــع و متعهدانــه همــکاران متخصص و 
جهادگر شــرکت، هیچ خللی در رونــد و میزان 
تولید محصولات استراتژیک این شرکت از جمله 
بنزین و دیگر فــرآورده های مورد نیاز کشــور به 
وجود نیامده اســت. وی بیان داشت: فعالیت های 
عملیاتی واحدهای پالایشــگاه بــه صورت نرمال 
ادامه دارد و در خصوص تولیــد محصولات حوزه 
انرژی، نگرانــی نداریم. چراغی تصریــح نمود: بر 
اســاس پیش بینی های انجام شــده، پس از بروز 
حادثه حریق در واحد آیزوماکس، با تغییر آرایش 
خوراک واحدهای پالایشگاه، تمامی خوراک واحد 
هیدروکراکر شرکت در دیگر واحدها جذب و تبدیل  
به فرآورده می شــود. لذا خوشبختانه کاهشی در 
خوراک و محصولات کلی شرکت نخواهیم داشت.

قا چاق خاک جنگل و ساحل در 
گلستان طی سال جاری روی 

نداده است

فاطمهاحمدی/گروهاستانها
news@ naslefarda.net

 فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی و آبخیزداری 
گلســتان گفت: یکــی از دســتاوردهای مثبت 
یگان حفاظت منابع طبیعی گلستان، عدم ثبت 
هیچ گونه پرونده قاچاق خاک جنگلی و ساحلی 

در این استان است.
عیسی گلبینی مفرد خاطرنشان کرد: در ۹ ماهه 
نخست امسال مجموعاً ۲۸۱ فقره پرونده تخلف در 

حوزه منابع طبیعی ثبت شده است.
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی گلســتان 
یادآور شــد : در این مدت تعداد هزار و ۱۶۱ اصله 
چوب با حجم تقریبی ۳۱ متر مکعب کشــف و 

ضبط شده است.
وی در ادامه افزود: ۳۷۸ استر هیزم و هشت هزار 
و ۱۶۰ کیلوگرم زغال قاچاق کشــف شــده که 
نشان دهنده ســودجویی برخی افراد از تخریب 

منابع طبیعی است.
گلبینی مفرد اظهار کرد: در این مدت ۱۵ هزار و 
۲۵۵ کیلو گرم محصولات فرعی جنگل شــامل 
قارچ، چلم، خار شتر و دیگر گیاهان بومی، کشف 

شده است.
وی میزان کشفیات بوته های جنگلی را ۲۸ استر 
اعلام کرد و افزود: یکی از دســتاوردهای مثبت 
یگان حفاظت منابع طبیعی گلستان، عدم ثبت 
هیچ گونه پرونده قاچاق خاک جنگلی و ساحلی 
در این استان اســت. این موضوع نشان می دهد 
که علی رغم شرایط حساس برخی مناطق استان، 
اقدامات حفاظتــی در زمینه خاک موفقیت آمیز 

بوده است.
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی و آبخیزداری 
گلســتان گفت: بر اســاس گزارش ها، بیشترین 
میزان تخلفــات در شهرســتان های کردکوی و 
بندرگز به ثبت رسیده اســت. این در حالی است 
که شهرستان های آق قلا و مراوه تپه کمترین آمار 

تخلفات را داشته اند.
گلبینی فر افزود : استان گلستان به دلیل موقعیت 
خاص جغرافیایی و برخــورداری از جنگل های 
هیرکانی، یکی از مهم ترین مناطق جنگلی کشور 
محسوب می شــود. قاچاق چوب و تخریب منابع 
طبیعی، علاوه بر خســارات اقتصادی، تهدیدی 
جدی برای تنوع زیستی و پایداری محیط زیست 
منطقه به شــمار می رود. به همین دلیل، یگان 
حفاظت منابــع طبیعی گلســتان بــا افزایش 
نظارت ها، گشت های شــبانه روزی و همکاری با 
سایر نهادهای مرتبط، سعی در جلوگیری از این 

تخلفات داشته است.
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی و آبخیزداری 
گلســتان در پایان تصریح کرد : تلاش می کنیم 
با اســتفاده از تجهیزات نوین، آموزش نیروها و با 
همکاری مردم نقش مؤثری در حفاظت از منابع 
طبیعی ایفا کنیم. برخورد قاطــع با متخلفان و 
پیشــگیری از وقوع جرایم جز اولویت های یگان 
حفاظت منابع طبیعی گلستان است و امیدواریم با 
افزایش آگاهی عمومی، شاهد کاهش تخلفات در 

این حوزه باشیم".

دریچه

پیش بینی اجرای  ۸۹۳ پروژه  در شهر اصفهان 
یلداتوکلی/گروهایران

   tavakoli.yalda11@gmail.com

احداث خط دوم قطار شهری بالاترین رقم 
بودجه را به خود اختصاص داده است و در 
ادامه به ترتیب تأمین ناوگان اتوبوسرانی و  
مباحث زیست محیطی بیشترین ارقام را 
در بودجه ســال آینده شهرداری اصفهان 
دارا است. محمد نورصالحی  رئیس شورای 
اسلامی شــهر اصفهان در نشست خبری 
با خبرنگاران با تاکید بــر این مهم اظهار 
کرد: در بودجه ســال جاری و سال آینده 
به حوزه حمل و نقل توجه شــده اســت، 
ســال ۹۹، ۱۲۰۰ میلیارد، ســال جاری 
۶ همت و ســال آینده ۳.۸ همت بودجه 
اختصاص داده شده اســت. وی با اشاره به 
اینکه ۲۲ کیلومتر حلقه حفاظتی )رینگ 
چهارم( به زودی افتتاح می شــود، گفت: 
برای آزادســازی بخشــی از این پروژه در 
منطقه ۱۵ هزینه هــای قابل توجه هزینه 
شد که خرداد ســال آینده زیر بار ترافیک 

قرار می گیرد.

۱۳۵۸ پروژه در دست اقدام 
وی افزود: ســال جــاری ۱۳۸۵ پروژه 
که اجرای آن یا از قبل آغاز شــده بوده یا 
به تازگی آغاز شده است به ارزش ۴۲ همت 

در دست اقدام است.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح 
کرد: از سال ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۴، ۲۴۳۰ پروژه 
عمرانی در شهر اصفهان داشتیم که بخشی 
از آن ها به پایان رسیده است و تعدادی از آن 
ادامه دارد که ارزش کل این پروژه ها ۴۵.۷ 
همت بوده است. نورصالحی ادامه داد: برای 
سال آینده ۸۹۳ پروژه به ارزش ۲۰ همت در 

شهر اصفهان پیش بینی شده است.
ســعیشــد،هیچپروژهو 
برنامهایازبودجهحذفنشود
رئیس شــورای اسلامی شــهر اصفهان با 
اشاره بودجه ســال آینده شهرداری که با 
عدد ۴۱ همت بســته شــده است، گفت: 
شهرداری بودجه ۴۳ همتی آورده بود که در 
شورای اسلامی شهر ۲ همت از آن کاسته 
شد.نورصالحی تصریح کرد: سعی شد، هیچ 

پروژه و برنامه ای از بودجه حذف نشــود و 
نسبت جاری و عمرانی در آن رعایت شود.

اختصاصیارانهبرایورود۵۰ 
تاکسیبرقی

نورصالحی ، یادآور شد: خرید اتوبوس برقی، 
اختصاص یارانه برای ورود ۵۰ تاکسی برقی 
به شهر در راستای کاهش آلودگی هوا انجام 
شده است.وی تصریح کرد: امیدواریم اوایل 
ســال آینده فاز نخســت خط دو متروی 
اصفهان به صورت آزمایشی راه اندازی شود 
و در ادامه توسعه خط یک مترو را نیز داشته 
باشیم و بتوانیم خط ســه را نیز زودتر آغاز 
کنیم.رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان 
تاکید کرد: مترو پروژه گرانی است، به طوری 
که هم اکنون هزینه ســاخت هر کیلومتر 
قطار شــهری با همه نــاوگان، تجهیزات، 
تأسیسات و کار ابنیه، تونل و ایستگاه پنج 
همت است که در ســال های گذشته این 

هزینه نصف این رقم بود.
هیچابرپروژهاینمیتوانددر 
دورهایآغازودرهماندورهبه

پایانبرسد
رئیس شــورای اسلامی شــهر اصفهان با 
اشــاره به اینکه هیچ ابرپروژه ای نمی تواند 
در دوره ای آغاز و در همــان دوره به پایان 
برســد، گفت: احداث ۴ پردیس خانواده 
محور و تبدیــل باغ بانوان بــه مرکز پویا، 
ارتقای ناوگان اتوبوسرانی از کمتر از ۶۰۰ 
دستگاه به ۱۰۰۰ دستگاه و افزایش آن به 
۱۲۰۰ دستگاه تا پایان سال جاری، پروژه 
زیست محیطی پساب و تأمین آب فضای 
سبز، تصفیه خانه ها، رینگ آب خاکستری 

شهر و احداث حلقه حفاظتی از شمال به 
جنوب از پروژه های شاخص این دوره است.
وی با تاکید بر اینکه مقایسه متروی اصفهان 
با تهران که هفت خط دارد، با توجه به اینکه 
منابعی که به تهران در حوزه ملی اختصاص 
پیدا می کند، درست نیست، گفت: بودجه 
ملی کمتر به استان ها تخصیص می یابد، 
البته اصفهان را در این موضوع با مشــهد 
می توان مقایســه کرد، اما قبول دارم که 
اصفهان، احداث مترو را زودتر آغاز کرده بود 

و فرایند آن ۲۰ سال طول کشید.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان: 

ایلام

کوثرموسوی/گروهاستانها 
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رئیس پژوهش و فناوری شــرکت پالایش گاز ایلام 
گفت:در ارزیابی انجام شده توسط دفتر ارتباط با جامعه 
و صنعت وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، پالایشگاه گاز 
ایلام به عنوان »همکار اجرایی و صنعتی برتر« در سال 

۱۴۰۳ معرفی شد.
محســن خزلی افزود: این انتخاب بر اساس عملکرد 
برجســته این شــرکت در همکاری های مشترک با 

دانشگاه ها و مراکز دانش بنیان صورت گرفته است.
وی به محورهای ارزیابی و دستاوردهای این شرکت 
اشاره کرد و اظهار داشــت: این ارزیابی در حوزه های 
مختلفی همچون اجرای پروژه های تحقیقاتی، توسعه 
فناوری، حمایت از نخبگان و هوشمندسازی انجام شده 

است.خزلی تصریح کرد:اجرای پروژه های تحقیقاتی 
مسأله  محور و فناورانه، ســاخت بار اول تجهیزات و 
فناوری ها، حمایت از پایان  نامه ها، دوره های پسا دکترا 
و طرح های نخبه  وظیفه و فرصت های مطالعاتی اعضای 
هیأت علمی در صنعت از محورهای ارزیابی این دوره 

بوده است.

رئیس پژوهش و فناوری شرکت پالایش گاز ایلام به 
دستاوردهای پژوهشی این شرکت اشاره کرد و گفت: 
اجرای ۳۰ پروژه پژوهشی، انجام چهار قرارداد ساخت 
بار اول، اجرای ۲ قرارداد فرصت مطالعاتی، حمایت از 
۹۹ پایان نامه دانشجویی و ۲ طرح نخبه  وظیفه بخشی 

از دستاوردهای پژوهشی این شرکت بوده است.
وی به همکاری های گسترده با دانشــگاه ها و مراکز 
علمی اشاره و تأکید کرد: پالایشگاه گاز ایلام با امضای 
تفاهم نامه های همکاری با دانشگاه ها و مراکز علمی از 
جمله دانشگاه ایلام، دانشگاه تهران، دانشگاه صنعتی 
کرمانشاه، دانشگاه رازی، دانشگاه کردستان، دانشگاه 
علوم پزشکی ایلام، پارک علم و فناوری، بنیاد نخبگان 
و جهاد دانشگاهی ایلام، نقش مؤثری در تقویت ارتباط 

میان صنعت و دانشگاه ایفا نموده است.
خزلی به برنامه های آتی این شرکت در مسیر تقویت 
زیست بوم نوآوری و فناوری اشــاره کرد و افزود: این 
شرکت در راستای توسعه زیست بوم نوآوری و فناوری 

کشور، برنامه های متنوعی را در دست اجرا دارد.
رئیس پژوهش و فناوری شــرکت پالایش گاز ایلام 
اظهار داشت:احداث مرکز رشــد نفت و گاز ، احداث 
پارک گوگردی، شناســایی پروژه های دارای قابلیت 
سرمایه گذاری خارجی با همکاری دانشگاه ها، راه اندازی 
دفاتر ارتباط با صنعت، حمایت از زیست بوم نوآوری و 
ایجاد زنجیره ارزش حداکثری، تمرکز بر تحول دیجیتال 
در صنعت پالایش گاز، تعریف پروژه های پژوهشی با 
محوریت ساخت پایلوت، ساخت بار اول و تجاری سازی 
از مهمترین برنامه های آتی این شرکت در مسیر تقویت 

زیست بوم نوآوری و فناوری خواهد بود.
خزلی با بیان اینکه این پالایشــگاه بــا بهره گیری از 
ظرفیت های علمی و صنعتی کشور و با هدف ارتقای 
فناوری و نــوآوری در صنعــت گاز، گام های مؤثری 
در راستای پیشرفت و توســعه پایدار برداشته است، 
گفت:این موفقیت، نمادی از تلاش های این شرکت در 

مسیر تحقق اهداف ملی و صنعتی کشور است.

پالایشگاه گاز ایلام به عنوان همکار اجرایی 
و صنعتی برتر در سال جاری انتخاب شد

حمایت ۱۴۱ میلیارد تومانی بانک  
کشاورزی از احداث یکی از 
برترین گلخانه های خاورمیانه

نسلفردا/گروهاستانها
news@ naslefarda.net

با حمایت مالــی ۱۴۱ میلیــارد تومانی بانک 
کشاورزی، گلخانه شیشــه ای »بنیان طراوت 
بوژانه« بــه مســاحت ۵ هکتــار و مجهز به 
فناوری های نوین در شهرستان دیواندره استان 

کردستان راه اندازی شده است.
 گلخانه هیدروپونیک بوژانــه با ظرفیت تولید 
۲۵۰۰ تن گوجه فرنگی، یکی از ده گلخانه برتر 
خاورمیانه است که با استفاده از دانش پیشرفته و 
سیستم های هوشمند، شرایط بهینه ای را برای 
تولید چهار فصل گوجه فرنگی باکیفیت فراهم 
و برای بیش از ۱۰۰ نفــر از مردم منطقه ایجاد 

اشتغال کرده است.
بر اســاس این گــزارش، تمامــی مراحل از 
آبیــاری و تغذیــه گیاهــان تا تنظیــم دما و 
رطوبــت در این مجموعه به صــورت خودکار 
کنتــرل می شــود؛ همچنیــن اســتفاده از 
شیشــه های برقی هوشــمند جهــت تنظیم 
نور خورشــید، زنبورهای گرده افشــان برای 
بهبود روند باروری گیاهان و سیســتم کشت 
 بدون خاک، از جملــه ویژگی های این گلخانه

 اســت. شــایان ذکر اســت، گلخانه بوژانه با 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی و تسهیلات 
بانک کشاورزی راه اندازی شده و علاوه بر تأمین 
نیاز بازار داخلی، سالانه هزاران تن گوجه فرنگی 
درجه یک را به سراسر جهان صادر می کند.این 
گزارش می افزاید: بانک کشاورزی با تأمین مالی 
و حمایت از طرح های نوین بخش کشاورزی، 
نقش مؤثری در توســعه کشــاورزی پایدار، 
افزایش بهره وری، اشتغالزایی و رونق اقتصادی 
 مناطق مختلف و تامین امنیت غذایی کشور ایفا

 می کند.
مدیر عالی حرم مطهر رضوی؛

برنامه های حرم در ماه مبارک 
رمضان و نوروز ۱۴۰۴ اعلام شد

مرضیهیاری/گروهاستانها
news@ naslefarda.net

مدیر عالی حرم مطهر رضوی، ضمن تشــریح 
برنامه ها و اقدامات مجموعه های آن مدیریت، 
در ایام ماه مبــارک رمضان و نــوروز ۱۴۰۴، 
گفت:در این ایام، پذیرای بیــش از ۴ میلیون 
و ۲۰۰ هزار زائر نــوروزی، در حرم مطهر امام 

رضا)ع(، هستیم.
 رضا خوراکیان مدیر عالی حرم مطهر رضوی 
در نشست خبری تشریح اقدامات حرم مطهر 
رضوی در ماه مبارک رمضــان و نوروز ۱۴۰۴ 
که با حضور جمعی از اصحاب رســانه برگزار 
شد، با اشاره به شعار »با شــما سربلندیم«، به 
عنوان شعار محوری فعالیت ها و اقدامات حرم 
مطهر رضوی در ایام نوروز، تأکید کرد: رویکرد 
اصلی برنامه ها در این ایــام ،ارتقای معنویت، 
ترویج فرهنگ قــرآن و انس بــا اهل بیت)ع( 
اســت.خوراکیان در ادامه، از برگزاری روزانه ۸ 
محفل ترتیل خوانی قرآن کریم در حرم مطهر 
رضوی خبــر داد و گفت: در هــر محفل، یک 
جزء از قرآن قرائت خواهد شــد.این جلسات 
در بخش های مختلف حرم مطهــر برگزار و از 
شبکه های ملی همچون شبکه یک، شبکه قرآن 
و شبکه افق هم، پخش خواهد شد. علاوه بر این، 
ترتیل خوانی نوجوانان و بانوان در رواق حضرت 
زهرا )س( و برنامه قرائت قرآن توسط گروه های 
دانش آموزی، درایوان مقصوره مسجد گوهرشاد، 
برگزار می شود.وی همچنین به برگزاری ختم 
قرآن در شبســتان نهاوندی مسجد گوهرشاد 
حرم مطهر رضوی، اشاره کرد و افزود: به تاسی 
از سیره حضرت رضا )ع( که هر سه روز یک بار 
ختم قرآن داشتند، برنامه ریزی شده هر ۳ روز 
یک ختم قرآن انجام شــود که، این برنامه، از 

ساعت ۶ صبح آغاز می شود.  

کوتاهازاستانها

وحیدزینالی/گروهاستانها
news@ naslefarda.net

در حالی که مردم تبریز با مشکلات اقتصادی و شهری 
دست وپنجه نرم می کنند، مدیران شهرداری این شهر 
در سفر به دبی به سر می برند. این سفرها در حالی انجام 
می شود که هدف، هزینه ها و تأمین منابع آن ها برای 
عموم شفاف نشده است. سکوت شورای شهر تبریز در 
این زمینه باعث افزایش ابهامات شده و سؤالات زیادی 
در مورد ضرورت و اهداف این سفرها ایجاد کرده است.

 در حالی که شــهروندان تبریز با مشکلات اقتصادی و 
معیشتی روبه رو هستند، مقامات شهرداری این شهر 
از جمله شــهرداران مناطق و مدیران ســازمان های 
وابسته به شهرداری، به طور نوبتی عازم دبی می شوند. 
این سفرها که به صورت زنجیره ای صورت می گیرد، در 
سکوت کامل برگزار می شود و شورای شهر تبریز هیچ 
واکنشی نسبت به آن نشــان نداده است. این وضعیت 
موجب طرح پرسش هایی جدی در افکار عمومی شده 
است؛ آیا این سفرها ضرورت دارند یا احتمال دارد که 
به طور غیرضروری و به منظور تفریح با هزینه عمومی 

انجام شوند؟
ســفرهایخارجیمدیرانشهریو

مشکلاتاقتصادی
سفرهای خارجی مدیران شهری، همواره محل بحث 
و جــدل بوده اند، به ویژه در شــرایط اقتصادی کنونی 
که مردم فشــارهای مالی زیادی را تحمل می کنند و 
پروژه های شهری نیز با کمبود بودجه مواجه هستند. 
ســفرهای متعدد مدیران شــهرداری تبریز به دبی، 
که یکی از مقاصــد گران قیمت گردشــگری منطقه 
اســت، موجب بروز ســوالاتی در میان شــهروندان 
شده است. اگر هدف این ســفرها، تبادل تجربیات و 
آموختن از شیوه های مدیریت شهری است، چرا هیچ 
شفاف سازی ای درباره برنامه ها، اهداف، و دستاوردهای 
آن ها صورت نمی گیرد؟ چــرا اطلاعاتی در خصوص 
هزینه ها، منابع تأمین بودجه و نتایج این ســفرها در 

اختیار مردم قرار نمی گیرد؟

سکوتشورایشهروافزایشابهامات 
این سکوت، به شــائبه هایی درباره آگاهی یا 
بی اطلاعی شورای شــهر تبریز از این سفرها دامن زده 
است. اگر اعضای شــورا از این ســفرها مطلع اند، چرا 
هیچ گونه گزارش یا شفاف ســازی در مورد آن ها ارائه 
نمی دهند؟ اگر هم بی اطلاع اند، آیا این به معنای ضعف 
نظارتی آن ها است؟ اگر این سفرها ضروری است، باید 
شهرداری با ارائه مستندات دقیق و گزارش های شفاف، 

دلایل و اهداف آن ها را به اطلاع مردم برساند.
سفرهایادارییاتفریحی؟

سفرهای مشابه پیش تر نیز به کشورهای دیگر 
صورت گرفته انــد، اما کمتر پیش آمده اســت که این 
سفرها منجر به تغییرات محسوس در مدیریت شهری یا 
ارتقای کیفیت زندگی مردم شود. سؤال اصلی این است 
که آیا پس از بازگشــت این مقامات، قرار است الگویی 
مشابه دبی در تبریز پیاده سازی شود، یا این سفرها صرفاً 
به عنوان تفریحی با بودجه عمومی قلمداد خواهند شد؟

شفافسازیبرایافکارعمومی
مردم حق دارنــد که بدانند این ســفرها چه 
مزایایی برای شهر و مدیریت آن به ارمغان خواهد آورد. 
شهرداری و شورای شهر تبریز باید با ارائه گزارش هایی 
شفاف، به مردم نشــان دهند که این سفرها چقدر در 
بهبود وضعیت شهری مؤثر بوده اند. در غیر این صورت، 
این تصور تقویت خواهد شــد که مدیران شــهری در 
شرایط سخت اقتصادی، به جای پرداختن به مشکلات 
واقعی شــهروندان، درگیر تفریح هــای گران قیمت و 
غیرضروری هستند. آیا شهرداری تبریز و شورای شهر 
حاضرند پاسخگو باشــند؟ یا این موضوع نیز همچون 
مسائل مشابه دیگر در سکوت و بی پاسخی به فراموشی 

سپرده خواهد شد؟
عدمشــفافیتوعدمپاســخگویی،

مشکلاتیبرایاعتمادعمومی
بی توجهی به شفافیت و عدم پاســخگویی، به تدریج 
اعتماد عمومــی را کاهش می دهد و مردم احســاس 
می کنند که تصمیم گیرندگان از دغدغه ها و نیازهای 

واقعی آن ها غافل شــده اند. در شرایطی که بسیاری از 
پروژه های شهری به دلیل کمبود بودجه با کندی پیش 
می روند و مشکلات زیرساختی همچنان باقی مانده اند، 
سفرهای خارجی مدیران شهری تبریز، که هزینه های 
زیادی را به همراه دارد، در نگاه مردم می تواند به عنوان 
اولویت های اشتباهی تعبیر شود. این در حالی است که 
در بسیاری از مواقع، نتایج ملموس و کاربردی از چنین 

سفرهایی به شهروندان ارائه نمی شود.
تأثیراتمنفیبرتصویرشهرداریتبریز

عــدم شــفافیت در این گونه مســائل نه تنها 
مشکلاتی برای مدیریت شــهری ایجاد می کند بلکه 
باعث تخریب تصویــر عمومی شــهرداری تبریز نیز 
می شود. در حالی که بسیاری از مردم با مشکلات روزمره 
مواجه اند، مشاهده سفرهای لوکس و پرهزینه مدیران 
شــهری می تواند به احســاس بی عدالتی و نارضایتی 
عمومی دامن بزند. این مسئله می تواند موجب شود که 
مردم از شهرداری و شورا به عنوان نهادهایی که مسئول 
حل مشکلات آن ها هســتند، انتظاراتی بیشتر داشته 
باشند. شهرداری تبریز باید در نظر داشته باشد که برای 
بازگرداندن اعتماد مردم و بهبود وضعیت شهری، تنها 

به پروژه های زیربنایی و مدیریت شهری محدود نماند.
از آنجا که هزینه های عمومی در سفرهای این چنینی 
به طور مستقیم با جیب شــهروندان در ارتباط است، 
ارائه گزارش های شــفاف و مســتند و توضیح دقیق 
درباره ضرورت چنین سفرهایی، نه تنها یک نیاز بلکه 
یک وظیفه است. در غیر این صورت، شهرداری تبریز 
نمی تواند از خود دفاع کند و همچنان در معرض انتقادات 

شدید قرار خواهد گرفت.

لزومنظارتوشفافیتدرهزینهها
این که منابع مالی برای تأمین هزینه های این 
سفرها از کجا تأمین می شــود، موضوعی است که باید 
با دقت بیشتری مورد بررســی قرار گیرد. اگر از بودجه 
عمومی شــهرداری برای این سفرها استفاده می شود، 
جای سؤال است که آیا این سرمایه گذاری به راستی به 
نفع مردم تبریز خواهد بود یا تنها به عنوان یک هزینه 
بی ثمر به حساب می آید؟ در هر صورت، این سفرها باید 
بر اساس اصول شفافیت و بهره وری اقتصادی، با نتایج 

ملموس و قابل اندازه گیری، توجیه شوند.
آیااینســفرهاآغازگرتحولاتیمثبت

خواهندبود؟
در نهایت، سووالی که باقی می ماند این است که آیا این 
سفرها به عنوان یک فرصت برای کسب دانش و تجربه 
از شیوه های موفق مدیریت شــهری در دبی به نتیجه 
خواهد رسید یا صرفاً فرصتی برای تفریح با هزینه های 

عمومی است؟
سخنآخر،ضرورتپاسخگوییبهافکار

عمومی
شهرداری تبریز و شورای شهر باید در برابر پرسش های 
مطرح شده و نگرانی های شهروندان، موضع گیری کنند 
و با ارائه مســتندات روشن و شــفاف، نشان دهند که 
سفرهای مذکور با هدف بهبود وضعیت شهری و حل 
مشکلات شهروندان بوده اســت. در غیر این صورت، 
شائبه های مربوط به سوءاســتفاده از منابع عمومی و 
غیرضروری بودن این ســفرها نمی تواند از بین برود و 
افکار عمومی همچنان نسبت به عملکرد مدیران شهری 

بدبین خواهد ماند.

اردستان

مأموریت اداری یا سفر تفریحی؟
تور لوکس شهرداران تبریز به دبی؛


